
 
PPROTOKÓŁ Nr 12/08  

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego  
i Ochrony Środowiska z Komisją Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych  

Rady Miejskiej w Golczewie 
odbytego w dniu 25 kwietnia 2008 r. 

 
Posiedzeniu przewodniczył Grzegorz Dyksy Przewodniczący Komisji Finansów, Roz-
woju Gospodarczego i Ochrony Środowiska. 
W posiedzeniu udział wzięli wszyscy członkowie Komisji Rewizyjnej, Komisji Finan-
sów, Rozwoju Gospodarczego i Komisji Oświaty Zdrowia i Spraw Społecznych. 
W posiedzeniu ponadto uczestniczyli: Andrzej Danieluk, burmistrz (od 3 punktu po-
rządku obrad), Waldemar Bartniczuk zastępca burmistrza, Ireneusz Wilk - sekretarz 
gminy, Stanisława Boruch prezes Oddziału Związku Nauczycielstwa Polskiego  
w Kamieniu Pom., Grażyna Perużyńska prezes Ogniska Związku Nauczycielstwa 
Polskiego w Golczewie, Teresa Malec dyrektor ZSO w Golczewie, Ewa Pakuła dyrek-
tor ZS-P w Golczewie oraz Zbigniew Olech radca prawny kancelarii prawniczej SDO. 
Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
 

Porządek obrad komisji: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum, 
b) przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia, 
c) przedstawienie porządku obrad, 

 
2. Omówienie spraw sesyjnych 

1) Projekt uchwały w sprawie regulaminu określającego wysokość i szczegó-
łowe warunki przyznawania dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach 
Prowadzonych przez Gminę Golczewo dodatku motywacyjnego, funkcyjne-
go, za wysługę lat, za warunki pracy oraz niektórych innych świadczeń 
wynikających ze stosunku pracy. 

2) Projekt uchwały w sprawie obniżenia tygodniowego obowiązkowego wymia-
ru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych bezpo-
średnio z uczniami lub wychowankami albo na ich rzecz, dla nauczyciel, 

3) Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Golcze-
wa za 2007 r., 
a) wprowadzenie Burmistrza, 
b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie dotycząca 

sprawozdania z wykonania budżetu, 
c) wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gol-

czewa absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy za 2007 r., 
d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie dotycząca 

wniosku Komisji Rewizyjnej, 
e) dyskusja. 

4) Projekt uchwały w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu wyko-
nania budżetu Gminy Golczewo za pierwsze półrocze 2008 r. i lata następ-
ne. 

5) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Golczewo na 2008 r. 
6) Projekt uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Golcze-

wo”. 
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7) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zarządzenia 

poboru niektórych podatków i opłat w drodze inkasa, wyznaczenia inka-
sentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

3. Wolne wnioski i zapytania. 
4. Zakończenie obrad. 
 
Ad 1. Sprawy regulaminowe 

Przewodniczy obrad stwierdził, że w posiedzeniu udział bierze 15 członków 
komisji i komisje są władne do wydawania opinii i wniosków do rozpatrywanych te-
matów posiedzenia. 

Powitał radnych i zaproszonych gości następnie przedstawił porządek obrad, 
według którego będzie prowadzone dzisiejsze posiedzenie. 
 
Komisje nie wniosły uwag do przedstawionego porządku obrad. 
 
Ad. Omówienie spraw sesyjnych: 
 
Ad. 2.1). Projekt uchwały w sprawie regulaminu określającego wysokość  
i szczegółowe warunki przyznawania dla nauczycieli zatrudnionych  
w szkołach prowadzonych przez Gminę Golczewo dodatku motywacyjnego, 
funkcyjnego, za wysługę lat, za warunki pracy oraz niektórych innych 
świadczeń wynikających ze stosunku pracy. 
 
 Ireneusz Wilk, sekretarz gminy przedstawił projekt uchwały i poinformował, że 
projekt niniejszej uchwały corocznie jest przedmiotem obrad sesji i zgodnie z ustawą 
- Karta Nauczyciela, odbywa się w procesie legislacyjnym w uzgodnieniu ze związ-
kami zawodowymi funkcjonującymi na terenie danej gminy. Poinformował, że 
uzgodnienia dokonano ze Związkiem Nauczycielstwa Polskiego reprezentowanym 
przez Panią Stanisławę Boruch, prezesa Oddziału oraz z osobami desygnowanymi 
wspomnianego Związku. ZNP zgłosił kilka uwag, które zostały częściowo uwzględ-
nione w niniejszym projekcie i poinformował, że Związek zwrócił uwagę na zastoso-
wanie formy procentowej przyznawania dodatku funkcyjnego. Ostatnio kwota, którą 
decydent ustalił jako składnik wynagrodzenia była przyznawana w oparciu o pro-
cent oraz stawkę zaszeregowania danego nauczyciela, w tym również dyrektora, któ-
ry jest także nauczycielem.  

W niniejszym projekcie uchwały ujęto zróżnicowania w formie widełkowej 
(kwotowej) na podstawie uchwał innych gminy w skali kraju. Stwierdził, że uchwała 
jest aktem prawa miejscowego i winna spełniać wymogi określone w ustawie dodał, 
że zachowano proces uzgadniania ze związkami zawodowymi. 
Z wykonanej symulacji wynika, że Gmina będzie dokładać do powyższego zadania, 
ponieważ wydatków związanych ze wzrostem kosztów ponoszonych na zwiększenia 
wydatków w tej kwestii nie ujęto w uchwale budżetowej, która nie obejmowała pew-
nych wartości wynikających z różnicy wydatków w zakresie zadań oświatowych. 
Symulację przygotowano pod kątem sporządzenia niniejszego projektu uchwały 
obejmującego określone kwoty widełkowe, mające na celu nagradzanie nauczycieli  
w zależności do ich nakładu pracy, zaangażowania w prace wychowawcze oraz w 
zależności od wielkości danego oddziału. 
 Stanisława Boruch, prezes ZNP zwróciła uwagę na czas pracy nauczyciela wy-
nosi przeciętnie 40 godz. tygodniowo. Niniejszy projekt regulaminu jest wynikiem 
kompromisu i negocjacji ZNP z organem prowadzącym szkołę. Proponowane przez 
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Gminę Golczewo stawki dodatku będą kształtować się w wysokości 10 – 150 zł. 
Porównała z Gminą Międzyzdoje, gdzie kwoty są znacznie wyższe. Poinformowała, że 
w wyniku kompromisu zgodzono się na zastosowanie formy widełkowej lecz nie są 
za tym, aby w dodatku funkcyjnym tworzyć dodatek motywacyjny. Nauczyciel - wy-
chowawca nie zależnie od wielkości oddziału musi wykonywać te same czynności. 
Biorąc pod uwagę 5 % jako wielkość dodatku za wychowawstwo, dyrektor może 
mieć problem, gdy stwierdzi, że więcej wychowawców zasługuje na dodatek w tej 
wysokości, wówczas może dojść do sytuacji, że zabraknie środków.  

Organ prowadzący winien zabezpieczyć kwoty określone w regulaminie. Poin-
formowała, że Związek zwrócił uwagę, że dodatek motywacyjny określony na wiel-
kość 7 % dla nauczycieli powinien być wyodrębniony jeśli chodzi o dyrektorów, po-
nieważ przyjęcie wersji proponowanej w niniejszym projekcie może spowodować, że 
wielu nauczycieli nie otrzyma dodatku motywacyjnego w sytuacji, gdy dyrektor 
otrzyma dodatek w wysokości proponowanej przez burmistrza ze wspólnej puli. 
Uważa, że nie zabezpieczono środków na dodatek motywacyjny dla dyrektorów. Jako 
związek chcieli, aby te dodatki były wyodrębnione, tak jak w innych gminach powia-
tu kamieńskiego. Przyjęcie przez Radę przedłożonej wersji spowoduje nie otrzymanie 
dodatku przez innych nauczycieli nawet na poziomie 3 – 4 % 

Dodatek funkcyjny określony dla dyrektorów w zależności od liczebności od-
działów, ilości etatów, itp. będzie zróżnicowany. Dodatek motywacyjny przyznawany 
jest co 3 m-ce, zaś dodatek funkcyjny przyznaje się raz w roku. W związku z tym 
prosi o zabezpieczenie poprzez wyodrębnienie środków na dodatki motywacyjne  
dla dyrektorów i wicedyrektorów. 
 Sekretarz poinformował, że burmistrz przedkładając niniejszy projekt uchwały 
miał świadomość, że środki finansowe, które są przedmiotem niniejszego projektu 
regulaminu są przeznaczone dla wszystkich nauczycieli. Regulaminem może nie być 
objęty dyrektor, ponieważ Burmistrz rozważa możliwość nawiązania z dyrektorem 
kontraktu menedżerskiego. Z regulaminu wynika obowiązek stosowania danego wy-
nagrodzenia to w budżecie muszą być zabezpieczone środki na ten cel. W sytuacji, 
gdy zabraknie tych środków, wówczas można dokonać zmian w budżecie. 
 Radny Mieczysław Perużyński, Przewodniczący Rady zacytował wyrok Trybu-
nału Konstytucyjnego z 16 marca 1998 r., który określa miejsce ZNP przy konstru-
owaniu projektu regulaminu wynagradzania nauczycieli dotyczący współuczestnic-
twa związków zawodowych, gdzie główny nacisk kładzie się na efekt uzgodnienia 
lecz nie na fakt uzgadniania. Zwrócił także uwagę na art. 30 ustawy - Karta Nauczy-
ciela dotyczący regulaminu wynagradzania. 
 Prezes ZNP poinformowała, że doskonale zna ww. przepisy i jako prezes prosi 
Radę o rozważenie wspomnianych możliwości. 
 Radny Antoni Opowicz zapytał, czy została wykonana szczegółowa symulacja  
i czy nauczyciele na tym nie stracą stosując obecnie formę widełkową. 
 Sekretarz poinformował, że wielkość dodatku funkcyjnego zależna jest od 
stopnia awansu zawodowego i określona kwota będzie sztywna. 
 Radna Beata Pastryk zwróciła uwagę, że nauczyciele mianowani i dyplomowa-
nia na tym stracą. 
 Sekretarz jest jednak odmiennego zdania. 
 

Radny Mieczysław Perużyński poinformował, że z wcześniej prowadzonych 
rozmów z Burmistrzem wynika, że w budżecie na zadania oświatowe zabraknie oko-
ło 300 tys. zł., jest to znaczna kwota, której nie uwzględniono przy konstruowaniu 
budżetu. 
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 Barbara Deszyńska, skarbnik poin- formowała, że w przedłożonym projekcie 
uchwały budżetowej zabezpieczono środki z subwencji oświatowej i kwota tam ujęta 
jest wystarczająca na planowane podwyżki po uwzględnieniu przedłożonego projektu 
regulaminu. 
 Sekretarz stwierdził, że dodatek motywacyjny zależny jest od pracy danego 
nauczyciela, płaca w związku z tym winna być zróżnicowana natomiast w budżecie 
wydatki z tym związane zostaną odpowiednio zabezpieczone. 
 Radna Beata Pastryk powiedziała, że nowy dyrektor szkoły może mieć problem 
z podziałem środków na dodatki dla nauczycieli, ponieważ nie będzie wystarczająco 
dobrze znał pracy poszczególnych nauczycieli. 
 Sekretarz uważa, że niniejszy regulamin będzie obowiązywał od kwietnia do 
sierpnia, danego roku szkolnego. 
 Waldemar Bartniczuk, zastępca burmistrza poinformował, że w budżecie win-
no wystarczyć środków na wydatki określone w regulaminie i dodał, że dyrektor bę-
dzie miał możliwość odpowiedniego wynagradzania lepszych nauczycieli. 
 Radny Mieczysław Perużyński zacytował wyrok Sądu Najwyższego dotyczący 
środków wynagradzania i dodał, że wynagrodzenia minimalne nie jest jednakowe dla 
wszystkich nauczycieli. 
 Radna Wiesława Trepkowska złożyła wniosek o zastosowanie dodatku za wy-
chowawstwo w wysokości 5 %. 
 Sekretarz poinformował, że niniejszy projekt uchwały na podstawie wykonanej 
symulacji określa wysokość 4 % i zwrócił uwagę na art. 25a ustawy o samorządzie 
gminnym. 
 Zbigniew Olech, radca prawny wyjaśnił, że radny, którego interes prawny do-
tyczy wówczas nie głosuje. Nie jest to jednak pojęcie jednoznaczne ponieważ jeżeli  
w wyniku głosowania zmieni się sytuacja prawna danej osoby, w tej sytuacji zmieni 
się sytuacja głosującego. W ocenie reprezentowanej kancelarii dotyczy to interesu 
prawnego głosującego. 
 Radna Beata Pastryk zapytała, czy jako osoby reprezentujące nauczycieli  
nic nie mogą zrobić ? 
 Radca prawny stwierdził, że uchwały nie są imienne lecz mają charakter gene-
ralny. 
 Radny Antoni Opowicz uważa, że jest to nadinterpretacja prawa. 
 Radna Wiesława Trepkowska proponuje o pozostawienia dodatku za wycho-
wawstwo w wysokości 5 % w zależności od stopnia awansu zawodowego. 
 Radna Beata Pastryk zapytała, czy jako nauczyciele mogą głosować ? 
 Radca prawny poinformował, że w ocenie kancelarii prawnej – nie. 
 Radna Danuta Bednarz zapytała, kto jednak dopuścił do tego, że nad po-
przednim regulaminem wynagradzania nauczycieli głosowani również radni będący 
nauczycielami ? 
 Radca prawny poinformował, że jedynie Wojewoda ma prawo uchylenia 
uchwały w sytuacji, gdy była podjęta niezgodnie z prawem. 
 Zastępca burmistrza poinformował, że w tej sytuacji nie chodzi o ubezwłasno-
wolnienie grupy radnych, takie jest stanowisko radcy prawnego. 
 Radny Antoni Opowicz uważa, że praca wychowawcy pochłania dużo pracy  
i należy ją właściwie wynagrodzić uważa, że nauczyciele winni głosować, ponieważ 
mają największą orientację w tej kwestii. 
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Radna Wiesława Trepkowska zapy- tała, jak wyglądałoby głosowanie, gdyby  

w Radzie było np. 8 nauczycieli ? 
 Radca prawny odpowiedział, że wówczas uchwała przechodzi bezwzględną 
większością głosów. 
 Zastępca burmistrza zapytał, czy można złamać sugestię radcy prawnego i czy 
radni mogą zagłosować ? 
 Radca prawny odpowiedział „mogą”. 
 Radny Lech Ferdynus stwierdził, że radni reprezentują Gminę nie grupy za-
wodowe. 
 Radny Grzegorz Dyksy, przewodniczący obrad poddał wniosek radnej Wiesła-
wy Trepkowskiej zastosowanie procentowej formy dodatku za wychowawstwo  
w wysokości 5 %. 
 

W wyniku jawnego głosowania Komisja Finansów, Rozwoju Gospodarczego  
i Ochrony Środowiska 3 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się” i 2 gło-
sach „przeciwnych” zaopiniowała projekt uchwały,  

Komisja Rewizyjna 5 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciwnym” zaopiniowała 
projekt uchwały,  

Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych jednomyślnie  
7 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciwnym” zaopiniowała projekt uchwały,  

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 
 Sekretarz poinformował, że jest to opinia poszczególnych Komisji, natomiast 
na najbliższej sesji zostanie przedstawiona propozycja burmistrza, do której podczas 
głosowania ustosunkują się radni przy podejmowaniu uchwały. 
 

Ad. 2.2) Projekt uchwały w sprawie obniżenia tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych pro-
wadzonych bezpośrednio z uczniami, wychowankami albo na ich rzecz  
dla nauczycieli. 
 Ireneusz Wilk, sekretarz gminy przedstawił projekt uchwały i poinformował,  
że projekt tej uchwały wynika z tego, że dyrektorzy szkół wykonują również zadania 
administracyjne w związku z tym rada gminy ustalając pensum może je obniżyć.  
Ustawodawca wskazał o ile można je obniżyć i w niniejszym projekcie uchwały 
wskazano propozycję, uwzględniając wykaz szkół, które będą funkcjonowały na te-
renie Gminy Golczewo od 1 września br. bowiem zostanie utworzony Zespół Szkół 
Publicznych. W chwili obecnej Gmina oczekuje na stosowną opinię Kuratora w tej 
kwestii. 
 Prezes ZNP prosiła o obniżenie obowiązkowego pensum dla dyrektora Szkoły 
Podstawowej w Wysokiej Kam. do 7 godz., ponieważ Pani dyrektor nie ma swego za-
stępcy i sekretarki w związku z tym na miej samej spoczywa wiele pracy. 
 Radna Beata Pastryk poinformowała, że w imieniu Pani dyrektor również 
zwraca się z wnioskiem o obniżenie obowiązkowego wymiaru godzin z 10 na 7 godz. 
tygodniowo. 
 Zastępca burmistrza stwierdził, że projekt uchwały przygotowano zgodnie  
z możliwościami finansowymi Gminy i osoba decydująca się na objęcie stanowiska 
dyrektora winna się liczyć z tym, że wielokrotnie będzie musiała pracować więcej  
od swoich podwładnych. 
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 Ewa Pakuła, dyrektor ZS-P w Gol- czewie popiera propozycję radnej Pani 
Pastryk i uważa, że obniżenie pensum dla dyrektora w Sz.P w Wysokiej Kam. przy-
czyni się do znacznie lepszego funkcjonowania tej szkoły. 
 Sekretarz poinformował, że wniosek radnej zostanie przekazany Burmistrzowi, 
który po dokonaniu szczegółowej analizy przedstawi na najbliższej sesji. 
 Zastępca burmistrza poinformował, że przy tworzeniu niniejszego projektu 
uchwały brano pod uwagę możliwości finansowe Gminy. W związku z tym Burmistrz 
dokona symulacji kosztowej i przedstawi stosowną propozycję na sesji Rady. 
 Radna Beata Pastryk powiedziała, że obniżenie o 3 godz. z proponowanych 10 
godz. rzyczyni się do lepszego funkcjonowania szkoły dodała, że Pani dyrektor wiele 
pracy wykonuje sama i ma również pod swoją opieką ucznia autystycznego.  
  

W wyniku jawnego głosowania Komisja Finansów, Rozwoju Gospodarczego  
i Ochrony Środowiska jednomyślnie 6 głosami „za” zaopiniowała projekt uchwały,, 
Komisja Rewizyjna jednomyślnie 6 głosami „za” zaopiniowała projekt uchwały,  
Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych jednomyślnie  
8 głosami „za” zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Ww. pozytywnie zaopiniowały wniosek radnej Beaty Pastryk o obniżenie do 7 godz. 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych 
i opiekuńczych prowadzonych bezpośrednio z uczniami, wychowankami dla dyrek-
tora Szkoły Podstawowej w Wysokiej Kam. 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 
Ad. 2.3. Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 
Golczewa za 2007 r. 
 Przewodniczący obrad przestawił projekt uchwały i prosił Burmistrza o wpro-
wadzenie. 
 
Ad. 2.3a) wprowadzenie Burmistrza, 

Andrzej Danieluk, przeprosił za spóźnienie na posiedzenie Komisji i przedsta-
wiając projekt uchwały i zwrócił uwagę na kierunki, które zapowiadał wcześniej. 
Powiedział, że staraliśmy się je dotrzymać, aby przychody do budżetu były wyższe  i 
to udało się osiągnąć zamierzał również ciąć koszty we wszystkich dziedzinach i to 
się udało. Korzyści są widoczne, było sporo uwag. Dzięki uruchomieniu obligacji 
udało się utrzymać płynność finansową i są zabezpieczone środki finansowe na 
określone potrzeby. Poinformował, że przychody własne są wyższe niż zaplanowano, 
natomiast wydatki we wszystkich dziedzinach są zmniejszone. 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 
Ad. 2.3b ) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie dotycząca 
sprawozdania w wykonania budżetu. 
 
 Andrzej Danieluk, burmistrz odczytał uchwałę nr XIX/45/2008 Składu Orze-
kającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z 31 marca 2008 r. w spra-
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wie wydania opinii dotyczącej sprawoz- dania Burmistrza Golczewa z wykonania 
budżetu za 2007 r., która stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad. 2.3c) wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia burmistrzowi Gol-
czewa absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy za 2007 r. 
 
 Radna Barbara Madej, zastępca przewodniczącego Komisji Rewizyjnej odczyta-
ła wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Golczewie z dnia 4 kwietnia 2008 r. 
w sprawie udzielenia Burmistrzowi Golczewa absolutorium z tytułu wykonania bu-
dżetu Gminy za 2007 r., który stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 

Ad.2.3d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie dotycząca 
wniosku Komisji Rewizyjnej, 
 

Radny Mieczysław Perużyński. Przewodniczący rady Miejskiej w Golczewie od-
czytał uchwałę nr XLII/127/2008 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachun-
kowej w szczecinie z dnia 15 kwietnia 2008 r. w sprawie wydania opinii dotyczącej 
wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Golczewie w sprawie udzielenia Bur-
mistrzowi Golczewa absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2007 r., która 
stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 
Ad. 2.3e) dyskusja, 
 Radny Mieczysław Peruzyński zapytał, gdzie jest plan finansowy Biblioteki 
Publicznej w Golczewie, z jakiego powodu powstały wielkości wymagalne , jaką kwo-
tę stanowiły dotacje celowe na zadania własne i jakie były łącznie dochody jednostki 
samorządu terytorialnego udzielone i otrzymane i jakie było źródło finansowania 
wieloletniego planu inwestycyjnego ? 
 Barbara Deszyńska, skarbnik poinformowała, że biblioteka jest instytucją kul-
tury i nie jest ujęta w budżecie, natomiast wydatki na nią przeznaczone udzielane są 
w formie dotacji na instytucje kultury, które są zawarte w przedłożonym załączniku 
do projektu uchwały i wyniosła kwotę 152.013 zł i wyniosła 99 % planu. 
Wyjaśniła, że wielkość wymagalną stanowi kwota w wysokości 49 tys. zł, którą jest 
zobowiązanie Zakładu Usług Publicznych. Dotacja celowa na zadania własne wynosi 
553.661,87 zł 

Poinformowała, że Gmina nie posiada wieloletniego planu inwestycyjnego, był 
natomiast opracowany jednoroczny plan inwestycyjny, w którym ujęto bieżące wy-
datki inwestycyjne. 
 Z budżetu Gminy udzielono dotacji łącznie na kwotę 212 tys. zł z przeznacze-
niem na zakup radiowozu dla Policji, zakup sprzętu dla OSP oraz dofinansowanie 
dla TPD i ZUP, dofinansowano również dowozy dzieci do szkół. 
 
 Radny Grzegorz Dyksy zwrócił uwagę na znaczną kwotę w wysokości 21 tys. zł 
przekazywaną przez ZUP dla PFRON, zwrócił uwagę, że można byłoby uniknąć ww. 
wydatku zatrudniając osobę niepełnosprawną. 
 Skarbnik przyznała, że jest to znaczna kwota i składka uległaby zmniejszeniu 
po zatrudnieniu osób niepełnosprawnych, która jest jednak zależna od stopnia nie-
pełnosprawności danej osoby.  
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 Radna Danuta Bednarz zapytała na jaki konkretnie cel przeznaczono do-
tację dla ZUP w Golczewie ? 
 Burmistrz odpowiedział, że na zakup wodomierzy, kosiarki rotacyjnej, samo-
chodu dostawczego marli Ford, kompresora, pomp, beczki ascenizacyjnej, kompute-
rów wraz z oprogramowaniem i dodał, że jest to niezbędny sprzęt, aby Zakład mógł 
w ogóle funkcjonować. 
 
 Radny Grzegorz Dyksy zapytał, na jaki cel przeznaczono na oczyszczalne w 
wysokości kwotę 100 zł, czy wydatki z tym związane zostały sprawdzone ? 
 Burmistrz odpowiedział, że na modernizację biobloków, na którą składa się 
robocizna i zakup niezbędnych materiałów. Dokonano rozliczenia na podstawie 
opracowanego wcześniej kosztorysu. 
 
 Radny Grzegorz Dysksy zapytał, na którą część Gminy zostały przeznaczone 
środki finansowe w wysokości 60 tys. zł na opracowanie dokumentacji sieci wodno-
kanalizacyjnej ? 
 Burmistrz wyjaśnił, że na Osiedle Robotnicze, ul. Słoneczną i oczyszczalnię 
ścieków. 
 
 Radny Grzegorz Dyksy zapytał, z czym są związane opłaty sądowe i komorni-
cze ? 
 Skarbnik wyjaśniła, że z zakupem znaków sądowych i prowadzonym postępo-
waniem komorniczym związanym ze ściągnięciem zobowiązań przez dłużników 
względem Zakładu Usług Publicznych. 
 Burmistrz dodał, że zobowiązania są znaczne, 200 tys. zł już udało się ścią-
gnąć lecz istnieje obawa, że niestety części z nich pozostanie nie do odzyskania. 
Poinformował ponadto, że ok. 40 tyś zł przeznaczono na wypłatę zaległych odpraw 
emerytalnych dla byłych pracowników Zakładu. 
 
Radni nie zgłosili więcej uwag i zapytań w związku z tym przewodniczący obrad 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
W wyniku jawnego glosowania Komisja Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochro-
ny Środowiska 6 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” zaopiniowała pro-
jekt uchwały.  
Komisja Rewizyjna jednomyślnie 6 głosami „za” zaopiniowała projekt uchwały. 
Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych jednomyślnie 8 glosami „za” zaopi-
niowała projekt uchwały. 
 
Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 
 
 
Ad. 2.4) Projekt uchwały w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu 
wykonania budżetu Gminy Golczewo za pierwsze półrocze 2008 r. i lata na-
stępne. 
 
 Andrzej Danieluk, burmistrz przedstawił projekt uchwały i poinformował, że 
obowiązująca uchwała oparta jest o nieaktualne przepisy prawne w związku z tym 
istnieje konieczność podjęcia nowej uchwały. Zgodnie z ustawą o finansach publicz-
nych, zarząd jednostki samorządu terytorialnego w terminie do dnia 31 sierpnia 
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przedstawia organowi stanowiącemu jed- nostki samorządu terytorialnego i regio-
nalnej izbie obrachunkowej informację o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 
danego roku. 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 

Ad. 2.5) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Golczewo  
na 2008 r. 

Barbara Deszyńska, skarbnik gminy przedstawiła projekt uchwały i poinfor-
mowała, że projekt niniejszej uchwały różni się od projektu przesłanego wcześniej 
dla radnych, ponieważ wprowadzono w nim istotne zmiany, które wynikają z otrzy-
mania w tym tygodniu subwencji oświatowej i jest wymagane wniesienie zmian w 
poszczególnych rozdziałach budżetu. Ponadto poinformowała, że Gmina zamierza 
przystąpić do programu realizowanego przy udziale OPS i PCPR. Następnie szczegó-
łowo omówiła zwiększenia dochodów, na które również składa się wpływ środków z 
firmy ubezpieczeniowej za zalane pomieszczenia w szkole.  

Wyjaśniła, że dokonano przesunięć w budżecie między działami, dotyczące 
wydatków inwestycyjnych związanych z uzbrojeniem terenu przy zbiorniku reten-
cyjnym w Wysokiej Kam. 

 
Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 
Ad. 2.6). Projekt uchwały sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Gol-
czewo”. 
 Andrzej Danieluk, burmistrz przedstawił projekt uchwały i poinformował, że  
Niniejsza uchwała stworzy możliwość nadania ww. tytułu dla osób, które w szcze-
gólny sposób przyczyniły się dla rozwoju Gminy Golczewo. Projekt uchwały określa 
warunki otrzymania tytułu, wyznacza odpowiednie organy uprawnione do składania 
wniosków oraz sposób jego nadania. 
 Zbigniew Olech poinformował, że ustawa o samorządzie gminnym zezwala na 
nadanie wspomnianego tytułu również pośmiertnie. Zwrócił uwagę na zapis w § 2 i 
zasugerował, aby dodać zapis o treści „Laureata wyróżnienia, który jest zespołem 
osób fizycznych, organizacją społeczną, stowarzyszeniem, pracodawcą lub inną oso-
bą prawną, za wyjątkiem partii politycznej, w Pracach Kapituły Honorowej reprezen-
tuje jedna osoba (wskazany na piśmie przedstawiciel). 

Radny Antoni Opowicz uważa, że w skład Kapituły winny wchodzić osoby z 
poza Rady. 
 Sekretarz poinformował, że uchwała jest wieloletnia i jest również aktem pra-
wa miejscowego, wiec skład Kapituły Honorowej nie może być wskazany imiennie. 
 
 Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 
jawnego glosowania Komisja Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowi-
ska 6 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” zaopiniowała projekt uchwały.  
Komisja Rewizyjna jednomyślnie 5 głosami „za” zaopiniowała projekt uchwały. 
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Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Spo- łecznych jednomyślnie 8 glosami „za” 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 Po przeprowadzonym głosowaniu radny Antoni Opowicz wycofał wniosek. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad. 2.7) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zarządzenia poboru 
niektórych podatków i opłat w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i wy-
sokości wynagrodzenia za inkaso. 
 Andrzej Danieluk, burmistrz przedstawił projekt uchwały i poinformował, że w 
związku ze złożona rezygnacją złożoną przez Panią Katarzyną Mazur z pełnienia 
funkcji sołtysa i inkasenta w Sołectwie Kłęby w dniu 18 kwietnia br. przeprowadzo-
no ponowne wybory sołtysa, którym został wybrany Pan Władysław Tesarski. 
Wyjaśnił, że zmiana dotychczasowej uchwały wynika z konieczności wyznaczenia 
inkasenta w ww. Sołectwie. Pan Tersarski wyraził zgodę na pełnienie tej funkcji. 
 
Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad. 3 Wolne wnioski i zapytania. 
Radna Beata Pastryk zwróciła się z wnioskiem o utworzenie grupy 5-latków  

w Szkole Podstawowej w Wysokiej Kam. łączonej z grupą 6-latków, ponieważ w 
przyszłym roku szkolnym będzie jedynie 3 dzieci w wieku 6 lat. 

Ireneusz Wilk, sekretarz poinformował, że ww. jest znana, dyrektor szkoły 
opracowuje arkusz organizacyjny szkoły i przedstawia do zatwierdzenia dla Burmi-
strza. 

Burmistrz poinformował, że jeżeli będzie taka potrzeba zostanie utworzona ta-
ka grupa. 

Radna Danuta Bednarz zapytała, dlaczego tylko jeden rocznik jest brany pod 
uwagę, czy chodzi o to aby nie likwidować etatu dla nauczyciela ? 

Sekretarz wyjaśnił, że będzie to wyjątkowy rocznik, bowiem jest tylko 3 dzieci 
w wieku 6 lat i w ten sposób można uniknąć dowożenia tych dzieci do Golczewa. 

 
Radny Wiesław Kloch zapytał, czy będzie zatrudniony inny stomatolog w gabi-

necie SPZOZ w Golczewie na czas urlopu macierzyńskiego obecnej Pani stomatolog ? 
 
Radny Lech Ferdynus prosił o zabezpieczenie przed spływem wód deszczo-

wych z ul. Witosa na ul. Ogrodową. 
 
Radna Beata Pastryk złożyła wnioski o oznakowanie miejscowości Książ  

i Strażnica i naprawę drogi do Książa, ponieważ autobus dowożący jedno dziecko  
do szkoły z tej miejscowości ma problem z przejazdem. 
 

Radny Mieczysław Perużyński prosił o obniżenie lub ustawienie w innym 
miejscu znaku drogowego przysłaniającego krzyż w miejscowości Upadły.  
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Burmistrz udzielił odpowiedzi na zgłoszone wnioski i poinformował,  

że niestety nie ma chętnych stomatologów na podjęcie pracy w Golczewie, w związku 
z tym przeprowadził już wiele rozmów. 

Sekretarz dodał, że Pani Radecka zatrudniona jest w ramach kontraktu  
i zgodnie z nim wypracowuje swoje punkty, zaś sprzęt na którym pracuje jest jej 
własnością. 

Burmistrz kontynuując odpowiedzi na zgłoszone wnioski poinformował, że 
Spływ wód deszczowych zostanie w odpowiedni sposób zabezpieczony lecz to wyma-
ga czasu i nakładów finansowych.  

Oznakowanie miejscowości zostało przekazane do Zarządu Dróg. 
Poinformował, że obowiązkiem Gminy jest dowóz uczniów do szkoły, droga do 

Książa jest drogą powiatową, którą należy remontować podobnie jak wiele innych 
dróg znajdujących się na terenie gminy. Wytypowanych jest 10 dróg do remontu, 
który zostanie przeprowadzony po ogłoszeniu przetargu. 

Sprawę ustawienia znaków drogowych przekaże do Zarządu Dróg. 
 
 Radny Piotr Gajda i radny Wiesław Kloch zwrócili się z wnioskiem o przesu-
nięcie kapliczki znajdującej przy przejeździe kolejowym obok Domu Strażaka. 
 
 Radny Mieczysław Perużyński prosił, aby Gmina wydając zezwolenie na wy-
cinkę drzew zwróciła szczególną uwagę na pomniki przyrody, aby lekką ręką ich nie 
usuwać, tak jak to zrobiono przy baszcie w Golczewie. 
 Burmistrz poinformował, że drzewa należało wyciąć, ponieważ stwarzały za-
grożenie. 
  
 Radna Wanda Cieślikiewicz złożyła wniosek o oznakowanie kolonii Mechowo. 
 
 Radna Danuta Bednarz poinformowała, że mieszkaniec Wysokiej Kam., które-
go wcześniej umieszczono w lokalu w Międzyzdrojach, powrócił do tej miejscowości i 
obecnie „szwęda” się na dworcu PKP, prosiła ponadto o wywieszenie informacji o 
przetargach prowadzonych przez Gminę na tablicach ogłoszeń w Wysokiej Kam. 
Wnioskowała o zamontowanie tablicy informacyjnej o nazwie miejscowości w Wyso-
kiej Kam. przy cmentarzu od strony Kozielic. 
 Burmistrz poinformował, że sprawę oznakowania miejscowości przekazał do 
Zarządu Dróg Powiatowych. 
 
 Radny Grzegorz Dyksy zaproponował rozważenie możliwości zatrudnienia 
osoby niepełnosprawnej w Urzędzie Miejskim lub w Zakładzie Usług Publicznych, 
aby uniknąć płacenia wysokich składek na PFRON oraz  zawnioskował o rozbudowę 
kaplicy cmentarnej i odpowiednie jej nagłośnienie. 
 
 Burmistrz poinformował, że są to znaczne koszty w budżecie i rozważy propo-
zycję radnego. 
 
 Paweł Jamroziak, inspektor Urzędu Miejskiego na prośbę Burmistrza poin-
formował, że koniecznym jest wycięcie drzew na cmentarzu komunalnym w Golcze-
wie w celu powiększenia jego powierzchni na około 6 lat. Poinformował, że istnieje 
możliwość przejęcia terenów od Nadleśnictwa Rokita dla dalsze jego powiększenie  
w kierunku kanału.  
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W perspektywie czasowej po dokonania uzgodnień niezbędne będzie podjęcie 
uchwały przez Radę o przejęciu gruntów. Ukształtowanie terenu będzie jednak wy-
magało rekultywacji, ponieważ występuje tam znaczny spadek terenu. 
 Burmistrz poinformował, że należy zastanowić się nad budową stadionu w 
Golczewie spełniającego określone wymagania wraz z odpowiednim zapleczem  
i parkingami, wówczas obecny stadion można byłoby przeznaczyć na cmentarz. 
  
 Radna Wanda Cieślikiewicz zapytała, co będzie ze szkołą w Mechowie ? 
 Burmistrz poinformował, że jest ogłoszony przetarg na jej zbycie. 
 
 Radna Gabriela Iwaszko zwróciła uwagę, że „ogródek jordanowski” w Samlinie 
przy sklepie nie jest ogrodzony i niestety nie jest dobrą wizytówką dla miejscowości 
ze względu na to, że jest tam spożywany alkohol. 
 Burmistrz powiedział, że na terenie gminy występuje problem z utrzymaniem 
bezpieczeństwa, w związku z tym rozważa możliwość utworzenia Straży Miejskiej. 
 
 Radna Danuta Bednarz zapytała, czy Pan Brzostek przejął oświetlenie  
w Wysokiej Kam. ? 
 Burmistrz powiedział, że niestety nie wyraził zgody na przejęcie oświetlenia,  
w związku z tym prowadzi uzgodnienia z panem Szulcem z Kamienia Pom. 
 
Więcej wniosków nie złożono. 
 
 Ad 4 Zakończenie obrad 
 

 Wobec wyczerpania porządku obrad przewodniczący obrad dokonał zamknię-
cia wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Finansów, Rozwoju Gospo-
darczego i Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Miejskiej  
w Golczewie. 
 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:             Przewodniczył: 

Inspektor        Przewodniczący Komisji  
Finansów, Rozwoju Gospodarczego 

i Ochrony Środowiska 
 
Danuta Krupa           Grzegorz Dyksy 


